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[Handelsministeren.] 
stillet over for de bestræbelser, der her er 
udfoldet for at sikre en rimelig og loyal 
anvendelse af de eksportfremmende for- 
anstaltninger. 

Ved udformningen af det foreliggende 
lovforslag har man fra regeringens side 
også haft dette synspunkt for øje, og rege- 
ringen er af den opfattelse, at Danmark 
ikke vil være tjent med at gennemføre for- 
anstaltninger, der med rette vil kunne give 
anledning til international kritik. Det er 
regeringens opfattelse, at den foreslåede 
lovgivning er udformet i overensstemmelse 
hermed, ligesom det er hensigten at gennem- 
føre også administrationen af loven på en 
sådan måde, at dette hovedsynspunkt til- 
godeses. 

På den anden side må dansk erhvervsliv 
med rimelighed kunne gøre krav på, at 
der også her i landet gennemføres sådanne 
foranstaltninger, at vore eksporterende virk- 
somheder kan opnå tilsvarende faciliteter 
som konkurrenterne i udlandet, således at 
de kan gå ind i de kommende års hårde 
konkurrencekamp på rimelige vilkår. 

Idet jeg beder det høje ting have disse 
synspunkter for øje, tillader jeg mig at 
indstille lovforslaget til tingets hurtige og 
velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af en stedfortræder til Europarådets 
danske delegation (i stedet for Poul Møller). 

(Jfr. tidenden sp. 1982). 

Valgt blev: Marie Antoinette von Lowzow. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ophævelse af Sønderjydsk H ypoteklånefond. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
1848). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 122 stemmer; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: ' 
Tredje behandling af forslag til lov om det 

civile beredskab. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
1849). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Vagn Bro: Jeg finder det rettest, at dette 
vigtige lovforslag vedrørende landets civile 
beredskab nu ved tredje og sidste behand- 
ling ledsages af anbefalende ord. Jeg håber, 
at lovforslaget får folketingets enstemmige 
tilslutning til, at man til gunst for landets 
befolkning søger at sikre sig på bedste 
måde mod eventuelle fremtidige materi- 
elle ulykker. Jeg vil mene, at lovforslaget, 
som det fremtræder nu, er mere praktisk 
affattet end oprindelig 홢 uden for mange 
underudvalg, om jeg må udtrykke mig 
således, og på den anden side vil jeg udtale 
håbet om, at. administrationen vil arbejde 
efter lovens bestemmelser med samme 
hurtighed, som folketinget har virket her. 

 ̂Sluttelig vil jeg tillade mig at sige, at 
vi er mange, der håber, at forsvarsudvalget 
og ledelsen af det civile forsvar vil vise 
samme evne til at frembringe forsvarlige 
resultater hurtigst muligt, så at disse tre 
områder 홢 det er jo tre sider af samme sag 

snarest kan føres frem til enige ordnin- 
ger; det vil efter min mening tjene ikke 
alene vort lands vel, men det vil styrke 
befolkningens tillid til vort samfunds bære- 
evne. 

Fuglsang: Jeg må desværre på mit partis 
vegne sige, at vi kan ikke medvirke til en, 
enstemmig gennemførelse af lovforslaget; 
vi sagde for øvrigt både ved det tilsvarende 
lovforslags behandling i fjor og ved første- 
behandlingen i år, at vi var modstandere 
af denne lovgivning med dens nieget vidt- 
gående virkninger og beføjelser. Jeg skal 
i så henseende nævne § 3, stk. 2, og de mu- 
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[Fuglsang.] 
ligheder, der her gives for, man kan næsten 
sige at militarisere tjenestemændene i givne 
situationer. 

Vi vil altså som allerede bebudet stemme 
mod lovforslagets endelige vedtagelse. 

Statsministeren (H. C. Hansen): Jeg vil 
benytte lejligheden her ved tredje behand- 
ling til at takke udvalget for det arbejde, 
der er udrettet. Der blev ingen kommenta- 
rer knyttet til udvalgets betænkning ved 
anden behandling, og derfor har jeg måttet 
vente til nu med at sige disse ord. 

Jeg takker også det ærede medlem hr. 
Vagn Bro for de bemærkninger, han har 
gjort om lovforslagets karakter og vig- 
tighed. 

Det ærede medlem hr. Fuglsangs be- 
mærkninger kan, så vidt jeg kan se, ikke 
give anledning til bemærkninger, måske 
ud over en forundring over, at ej heller et 
anliggende som dette kan få tilslutning 
fra det ærede medlem. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 126 stemmer mod 4. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om sparekasser. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
1850, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 201). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Mørk: I udvalgsmødet mellem anden og 
tredje behandling er der opstået en vis 
usikkerhed i udvalget i anledning af, at 
der i bemærkningerne i betænkningen til 
ændringsforslag nr. 2 vedrørende lovfor- 
slagets § 1, nr. 5, om sparekasselovens § 8, 
stk. 2, er tilføjet 홢med juridisk rådgivning 
eller anden juridisk bistand". Udvalgets 

opfattelse er den, at paragraffen kun ved- 
rører funktionærers virksomhed og ikke be- 
rører den dokumentskrivning, der må ud- 
føres i sparekassens navn, og altså ikke 
ændrer sparekasselovens § 1. Det vil sige, 
at sparekasserne følgelig har ret til som hid- 
til at udføre dokumentskrivning, der stål 
i forbindelse med deres lånevirksomhed, 
og herunder foretage ekspedition af låne- 
sager i andre låneinstitutioner, eller med 
andre ord fortsætte som hidtil. Den højt- 
ærede handelsminister bedes bekræfte, at 
den nævnte forståelse er rigtig, idet der i 
udvalget er absolut enighed om, at spare- 
kasserne kan fortsætte med den før nævnte 
virksomhed. 

Ragnhild Andersen: Den kommunistiske 
gruppe kan ikke tage medansvar for denne 
lov. Vi vil undlade at stemme for den. 
Som vor ordfører sagde ved lovforslagets 
første behandling, har man slækket på den 
begrænsning ai sparekassernes beføjelser, 
som vi har anset for fornøden, det vil sige, 
at sparekasserne får en friere stilling over 
for lånerne, end de hidtil har haft. Man har 
heller ikke, som vi rådede til ved første 
behandling, villet afskaffe den 홢benordning" 
eller det, man kalder for tilsynsrådsordnin- 
gen. 

Vi kan derfor ikke tage medansvar for 
loven. 

Handelsministeren (Philip): Også jeg er 
af den opfattelse, at den af det ærede med- 
lem hr. Mørk nævnte paragraf kun ved- 
rører funktionærers virksomhed og ikke 
berører den dokumentskrivning, dei ud- 
føres i sparekassens navn, og jeg kan derfor 
helt og fuldt bekræfte den opfattelse, det 
ærede medlem gav udtryk for. 

Jeg vil gerne benytte lejligheden til at 
takke udvalget for det arbejde, der er ud- 
ført. Jeg synes, det er værdifuldt, at der 
har været så stor enighed, som tilfældet er, 
om disse ændringer i vor sparekasselov- 
givning. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 136 stemmer; 4 
medlemmer tilkendegav, at de hverken, 
stemte for eller imod. 


